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BRMG.0012.13.2024/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 71–02/2024 
 

Z siedemdziesiątego pierwszego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 26 lutego 2024 roku, 

a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w 

Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 71 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod nazwą Gdańska Agencja Rozwoju 

Gospodarczego Spółka z o.o. – druk nr 1935.  
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 

Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2024 rok – 

druk nr 1930.  
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy na kontynuowanie nauki dla 

osób usamodzielnianych na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1911. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026” – druk nr 1932. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podwyższenia 

wysokości dodatków w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańska – druk nr 

1933. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  
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6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i 

pożyczki – druk nr 1907.   
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek – 

druk nr 1908. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Głosowanie za przyjęciem porządku obrad: 

7 za – jednogłośnie 
 

Po ustaleniu porządku obrad Komisja przeszła do omawiania poszczególnych punktów.  
 

PUNKT – 1  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod nazwą Gdańska Agencja Rozwoju 

Gospodarczego Spółka z o.o. – druk nr 1935. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.49.2024). 
 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo radni druk dotyczy dokapitalizowania spółki GARG 

aportem w postaci prawa nieruchomości działek położonych na Płoni w rejonie ul. 

Naftowej oraz przy ul. Azymutalnej. Wartość wkładu, który przeznaczamy na kapitał 

zakładowy spółki to 10 893 000 zł. Niepodzielna kwota aportu w kwocie 656 zł zasili kapitał 

zapasowy spółki. Nieruchomości przeznaczone są na przyszłe inwestycje. Bardzo proszę 

o pozytywną opinię. Jeżeli będą dodatkowe pytania jest z nami pan wiceprezes spółki.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  
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Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Chciałam zapytać czy coś wiemy więcej o zamierzeniach inwestycyjnych, bo dosyć duża 

zmiana, duża kwotowo, czy coś potrafimy powiedzieć zarówno o jednym jak i drugim 

inwestorze, co planują na tych terenach? 

 

Pan Marek Ossowski – Wiceprezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 

Gospodarczego Sp. z o.o. 

Jak najbardziej. Najpierw pozwolę sobie przybliżyć sytuację, która jest na Płoniach. Na 

Płoniach część nieruchomości dedykowana jest pod projekt energetyczny. Tak naprawdę 

spółka Orlen, której przewidziany jest ten teren ma 3 warianty związane z realizacją 

inwestycji, albo będzie to inwestycja petrochemiczna, albo związana z wodorem, albo z 

projektami energetycznymi związane z fotowoltaiką. Aktualnie jesteśmy w trakcie można 

powiedzieć pozyskiwania zgód korporacyjnych od strony Orlen. Z naszej strony mamy 

przygotowane umowy przedwstępne, które pozwoliłyby część tego terenu, który jest 

przedmiotem potencjalnego aportu sprzedać. Jedna z działek, która jest przeznaczona 

takim mniejszym trójkącikiem ona nie jest przeznaczona na sprzedaż. Ona jest po prostu 

takim elementem, który będzie stanowił obok tego zielonego po lewej stronie element 

większej oferty potencjalnie dla inwestora, który byłby z zakresu energetycznego, 

cyrkulacji obiegu zamkniętego jeśli chodzi o gospodarkę pewnie odpadową albo jakąś 

inną, która byłaby wskazana jeśli Gmina Miasta Gdańska uzna, że ten teren jest czy będzie 

przedmiotem obrotu, bo obok są tereny GIWK-u, który może też być uznany jako rezerwa 

terenowa. To jeśli chodzi o projekt, który jest związany z nieruchomością na Płoniach. 

Natomiast drugi teren to taki brakujący element, nieruchomość jest zlokalizowana blisko 

lotniska. Jest przewidziana dla kontrahenta o nazwie Klima-Therm. Żółty teren zaznaczony 

firma Klima Therm jest w trakcie realizacji inwestycji. Powstanie tam fabryka, gdzie będą 

produkowane urządzenia klimatyzacyjne, wentylacyjne, combo, żeby klienci mieli do 

dyspozycji zarówno fotowoltaikę, magazyn energii, jak i pompę ciepła. Inwestor wydał ok 

60 mln zł na wybudowanie tej fabryki. Planowane zakończenie i rozpoczęcie produkcji w 

tym miejscu jest na koniec roku 2025. Aktualnie inwestor ubiega się i dopina kredyt, który 

miałby być na wyposażenie tej całej fabryki, a ten teren, o którym mówimy zaznaczony na 

kolor czerwony nie został wcześniej wniesiony do GARG-u tylko z jednego powodu, 

ponieważ na tym terenie wcześniej były ruiny jednego z obiektów byłego takiego domku, 

a obok również był domek, który należało wyburzyć w momencie, kiedy już nie został 

zasiedlony, wyburzyć, wypisać z rejestru, ale żeby nie wstrzymywać całej inwestycji 

wcześniej został ten teren wydzielony. Chcielibyśmy ten teren właśnie przeznaczyć dla 

podmiotu, o którym wcześniej wspominałem, już jakby w planach tej komunikacji tej 

fabryki ma być tam dodatkowy wjazd i parę miejsc parkingowych co pozwoli lepiej 

komunikować tą inwestycję. Dziękuję.           
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tam jest taka zabudowa przemysłowa.  
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Pan Marek Ossowski – Wiceprezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 

Gospodarczego Sp. z o.o. 

Pokazał na mapie teren, którego GARG jest również posiadaczem, wskazał zbiornik wody, 

instalację wodną, która przebiega.  

Powiedział: aktualnie jesteśmy w trakcie finalizacji transakcji zamiany ze Skarbem Państwa 

tej nieruchomości. Zamiana miałaby być dokonana na dniach. Wszystkie zgody zostały 

udzielone przez wszystkie Ministerstwa jak również Wojewodę. W tym miejscu (wskazał 

na mapie) miałaby powstać siedziba Agencji Kosmicznej POLSA. Transakcja jest 

przewidziana jeśli chodzi o zamianę w najbliższy czwartek, więc GARG w tym miejscu 

planował zrobić takie miejsce, gdzie byłby nowoczesne technologie, bo jeśli chodzi o 

energetykę z firmą Klima-Therm jak Agencją Kosmiczną wydaje się, że właśnie spełniamy 

to co jest w Strategii 2030, że to miejsce jest dedykowane, taką trochę można powiedzieć 

Doliną Krzemową. Pozostaje jeszcze teren w zasobach GARG-u poniżej tego czerwonego 

zaznaczony na żółto. Tam chcielibyśmy też inwestorów, którzy wpisują się w tzw. 

inteligentne specjalizacje Pomorza. Nie chcemy tam parkingu, bo są parkingi, one nie 

przynoszą można powiedzieć większej korzyści dla miasta jeśli chodzi o podatek od 

nieruchomości, miejsca pracy. Natomiast większe gabarytowo przedsiębiorstwa czy firmy 

są tymi, które szukamy w tym rejonie.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Po pierwsze chciałbym wyrazić chyba entuzjazm jeśli chodzi o tą kwestię zamiany gruntu, 

bo tam analizując pokrycia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zdaje 

się, że będziemy otrzymywać grunt znacznie lepszy jeśli chodzi o parametry inwestycyjne 

to uno, a duo chciałem się dowiedzieć czy już to jest dobry etap czy może trochę za 

wcześnie o tym mówię, pytam, jeśli chodzi o ewentualne umowy drogowe z art. 16 i czy 

jakieś tutaj będą inwestycje drogowe w najbliższej okolicy realizowane właśnie przez 

inwestora?  

 

Pan Marek Ossowski – Wiceprezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 

Gospodarczego Sp. z o.o. 

Jeżeli chodzi o ulicę, która tam jest czyli tzw. Nowa Azymutalna, ona w części już jest 

zrealizowana. Były prowadzone rozmowy zarówno z firmą DCT jak i Klima-Therm i 

Interparking. Te wszystkie firmy, które mieszczą się tam obok. Jak najbardziej rozmowy są 

tam prowadzone od dłuższego czasu z tymi inwestorami, prowadzą odpowiednie komórki 

miejskie. Inwestor zdaje sobie sprawę, pamiętajmy tylko o tym, że nowe fabryki to nie jest 

tych miejsc pracy, ale takiego ruchu jak to było kiedyś, bo w niektórych miejscach 

przemysłowych ten ruch był zdecydowanie większy, ale analizy ruchy te firmy będą 

musiały wykonać i najprawdopodobniej też będą partycypować w jakimś zakresie w 

utrzymaniu i budowie tej infrastruktury, która tam jest.   
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Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Tak, bo tam dopowiem, zależałoby mi … w ogóle jaka jest moja intencja tego pytania, a 

więc główna ulica Spadochroniarzy, która jest prostopadła do tej Azymutalnej to jest to 

droga raczej bardzo blisko lotniska, tych całych terenów inwestycyjnych, a ona cały czas 

nie ma chodnika zrealizowanego z prawdziwego zdarzenia, więc zdaję sobie sprawę, że ta 

analiza ruchu nie spowoduje jakiejś wielkiej skali inwestycyjnej dla naszych dróg 

okolicznych, a jeśli skromny radny miałby coś sugerować to sugerowałbym w głównej 

mierze właśnie tą ulicę Spadochroniarzy.  
 

Pan Marek Ossowski – Wiceprezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 

Gospodarczego Sp. z o.o. 

Taka ulica Spadochroniarzy w jakiś planach się pojawiła jako plan, w którym tą 

infrastrukturę należałoby uwzględnić. Może jeszcze też dodam co tutaj pan powiedział, 

faktycznie teren, który miałby być przedmiotem zamiany będzie ze Skarbem Państwa jeśli 

chodzi o procent zabudowy dla Agencji Kosmicznej to jest tylko 20%, więc oni też szukali 

terenu, który pozwoliłby im się troszkę można powiedzieć, nie tyle co schować, co mieć 

spokój, te 20% więc ten budynek będzie na środku z dosyć dużą strefą ochrony, a z drugiej 

strony jeśli chodzi o przedmiot zamiany to zamieniamy na teren Skarbu Państwa, który 

jest w granicach administracyjnych portu przy ul. Ku Ujściu. Dopłata do tej transakcji po 

stronie GARG-u będzie ok 6 mln zł brutto, ale wydaje się o bardzo dużym potencjale też 

komercyjnym i tam, gdzie GARG, można powiedzieć, ma tereny, inwestuje i widzi duży 

potencjał rozwoju jeśli chodzi o powstanie nowych terenów Ku Ujściu.       
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1935. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Nawrę – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1935. (Opinia nr 71-02/583-04/2024) 

PUNKT – 2  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 
Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2024 rok – 
druk nr 1930. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.44.2024). 
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Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, uchwała w sprawie ustalenia jednostkowych stawek 

kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości. Chodzi tutaj o 

dotację przedmiotową głównie na zadania związane z remontami lokali, budynków oraz 

administrowaniem nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miasta Gdańska. 

Dotację przedmiotową kalkulujemy według stawek jednostkowych, a Rada Miasta właśnie 

ustala te stawki jednostkowe stąd nasza obecność. W 2024 r. zaplanowaliśmy dopłatę do 

kosztów mamy tutaj 10 pozycji kosztowych. W poprzednich latach jak państwo możecie 

pamiętać ta pierwotne uchwała była krótsza, było mniej pozycji kosztowych, ale potem w 

ciągu roku zwracaliśmy się do państwa o ustalenie kolejnych stawek jednostkowych dla 

kolejnych znowu pozycji, więc teraz zebraliśmy wszelkie pozycje, które występowały w 

ostatnich pięciu latach, żebyśmy od razu na początku roku ustalili stawki kalkulacyjne 

jednostkowe i może zdarzyć się tak, że w ciągu roku dane pozycje nie wystąpią, wtedy 

dopłaty do tych kosztów po prostu nie będzie.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: jak wyglądało wykonanie planów za rok 2023?  
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Jeżeli chodzi o dotacje przedmiotowe to one są wykorzystywane prawie w 100%. Te, które 

są zwracane i niewykorzystywane przez Gdańskie Nieruchomości dotyczą kosztów 

inwestycyjnych. To są dotacje na takie wydatki bieżące. Czyli remonty nie mówimy o 

kompleksowej modernizacji całego lokalu, tylko na przykład są modernizowane usterki, 

naprawa usterek takie rzeczy, wymiana.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję. 
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1930. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Trzuskolas – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1930. (Opinia nr 71-02/584-05/2024) 
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PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie zwiększenia wysokości pomocy na kontynuowanie nauki dla osób 

usamodzielnianych na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1911. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.25.2024). 

 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: witam państwa bardzo serdecznie, szanowni państwo uchwała w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie zwiększenia wysokości pomocy na kontynuowanie nauki dla 

osób usamodzielnianych na terenie Miasta Gdańska. Uchwała ma na celu wyeliminowanie 

z obrotu prawnego aktu, który stał się już bezprzedmiotowy. Aktualnie stawka, która 

określona jest w Obwieszczeniu Ministra Rodziny jeszcze wtedy Polityki Społecznej jest 

wyższa niż stosowana dotychczasowo na podstawie uchwały. Wynosi aktualnie 681 zł. 

Wcześniej było 660 zł, więc akt stał się bezprzedmiotowy i należy go uchylić. Proszę o 

przyjęcie, pozytywne zaopiniowanie uchwały.   

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: uchwała techniczna. Chciałbym spytać 

generalnie o pieczę, bo wiemy, że jest dość duży problem. Wiem, że dzisiaj jest spotkanie 

u pani Minister Dziemianowicz-Bąk z wojewodami w tej sprawie. Jaka jest kolejka w 

mieście Gdańsku?   

 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Już od dłuższego czasu mimo, że naprawdę zrobiliśmy w zasadzie od ubiegłego roku 

łącznie z UNICEF-em mieliśmy też pieniążki wysokie na takie sprawy kampanijne, udało 

nam się zorganizować szkolenie dla rodzin zastępczych, 4 grupy aż mieliśmy, także to jest 

bardzo dużo, historycznie można powiedzieć, że pierwszy raz, a mimo to jest taki napływ 

nowych dzieci do pieczy, że nie jesteśmy w stanie sprostać temu zapotrzebowaniu w 

postaci tworzenia nowych rodzin zastępczych, a z drugiej strony też w zasadzie nie ma już 

praktycznie możliwości tworzyć placówek. One się nazywają co prawda placówki 

opiekuńczo-wychowawcze, ale są to naprawdę takie kameralne domki w zasadzie takie 

już można powiedzieć jak rodzinne domy dziecka, z tym, że wiadomo nie ma tam na stałe 

rodziny, tylko jest jednak jakaś kadra, która się wymienia, ale to są małe, kameralne do 14 

dzieciaczków i tak też mamy wniosek złożony już chyba od prawie roku, niestety nie 

możemy go popchnąć. On wymaga opiniowania Rzecznika Praw Dziecka.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wiem, że gminy zgłaszają wnioski, jest straszna obsuwa jeśli chodzi o tą opinię i ona i tak 

jest niewiążąca z tego co wiem.   
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Potem jest jeszcze wojewoda.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tutaj chodzi oto, że na tą opinię strasznie długo się czeka od rzecznika Praw Dziecka i 

właśnie wiele gmin wskazuje, że to wydłuża… 
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

W zasadzie każda gmina województwa pomorskiego z tego co się spotykamy, powiat w 

zasadzie, w każdym razie wiele powiatów złożyło wnioski o placówki, bo jest taka sytuacja. 

Rodziny nie chcą… nie ma kandydatów, bardzo mało, a zwłaszcza na zawodowstwo. Jest 

to trudny temat, ciężka praca, my naprawdę robimy wszystko, będzie kolejna uchwała, 

która podwyższa jakieś świadczenie jedno z, też drugi rok z rzędu zwiększamy poziom 

wynagrodzeń dla rodzin zawodowych, a nadal jest to naprawdę kłopot mimo, że 

naprawdę w Gdańsku powstają, ale ten napływ jest tak duży, że nie dajemy rady. Teraz 

jest ok na wczoraj było 48 dzieci, które mają postanowienia, które powinny być 

zabezpieczone. Wiadomo, że mamy monitoring, pracownik, asystent wchodzi, ale zgodnie 

z postanowieniem praktycznie powinniśmy zabezpieczyć w pieczy.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jeszcze napomknę, że Gdańsk jest tak szczodry, że też dobrze finansuje te rodziny i też 

wysysa je z całego województwa, więc inne powiaty też mają problem w całej Polsce, w 

całym województwie. Mam nadziejże, że nowe rozwiązania mogą pomówić, bo to jest 48 

dzieciaków, którym w każdej chwili może coś się przydarzyć i może być bardzo niefajnie, 

więc trzymam kciuki, żeby ta kolejka się zmniejszała.   
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1911. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Bylickiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1911. (Opinia nr 71-02/585-06/2024) 
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PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia „Gdańskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026” – druk nr 1932. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.46.2024). 
 

Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: tutaj uchwała zmieniająca w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu 

Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026. W myśl ustawy o 

wspieraniu rodziny w systemie pieczy zastępczej do zadań powiatu należy m. in. wsparcie 

usamodzielniania wychowanków pieczy w zapewnieniu odpowiednich warunków 

mieszkaniowych. Myśmy w bieżącym roku zabezpieczyli w planie finansowym ośrodka 

środki na pomoc w postaci dofinansowania do wynajmu lokalu dla usamodzielnianych 

wychowanków. W ubiegłym roku przejęliśmy program, właśnie Gdański Program 

Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej, w którym część działań dotyczy właśnie 

wspierania wychowanków i chcielibyśmy te działania wprost wrzucić w ten obszar 

wspierania usamodzielniania, dlatego przedmiotowa zmiana w tej propozycji uchwały. 

Proszę o pozytywne zaopiniowanie.     

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1932. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Bylickiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1932. (Opinia nr 71-02/586-07/2024) 

PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podwyższenia 

wysokości dodatków w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1933. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.47.2024). 
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Pan Maciej Bylicki – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: tutaj uchwała w sprawie podwyższenia wysokości dodatków pieczy zastępczej 

na terenie Miasta Gdańska. Tak jak już wspomniałem robimy wszystko, żeby pozyskiwać 

rodziny w związku z sytuacją taką jaką aktualnie mamy. Też tutaj zabezpieczyliśmy w 

planie finansowym Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie na ten rok wyższe środki na 

świadczenie, na opiekę dzieci z niepełnosprawnością lub jak są dorosłe, bo też takowe 

mogą zostać w pieczy osoby ze znacznym lub umiarkowanym stopniem 

niepełnosprawności z 500 do 600 zł na miesiąc. Środki mamy zabezpieczone. Proszę o 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały,  

powiedział: z mojej strony podziękuję, że pani Skarbnik w tak jeszcze ciężkim budżecie 

znajduje środki, ale tu chodzi o bezpieczeństwo i życie dzieci, więc za bardzo wyjścia nie 

mamy.  Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1933. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Bylickiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1933. (Opinia nr 71-02/587-08/2024) 

PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i 

pożyczki – druk nr 1907. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.21.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo pierwszy z druków kredytowych 

dotyczy ustalenia nowego harmonogramu uruchomienia kredytu z Europejskiego Banku 

Inwestycyjnego. Druk 1907 dotyczy umowy podpisanej w 2019 roku i aktualny 

harmonogram wygląda następująco: kwota 550 mln zł w 2020 roku uruchomiliśmy 50 mln 

zł, w zeszłym roku 100 mln zł i pozostała kwota 400 mln planowana do zaciągnięcia w 
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bieżącym roku. Termin spłaty ustalamy na 2048 rok, to jest 25 lat spłaty. Jeśli chodzi o tę 

umowę to by było na tyle.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: te 400 mln zł planujemy zaciągnąć?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Mieliśmy w zeszłym roku zaciągnąć, także przesuwamy tak długo jak się da.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

I tak mniej niż mieliśmy.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak. Do ostatniej chwili tak naprawdę pilnowaliśmy budżetu i udało się nie skonsumować 

całego kredytu. Z tą umową jest tak, że ona za chwilę przestanie działać i będziemy musieli 

jeszcze raz procedować nową umowę, więc szkoda by było stracić, bo są dobre warunki. 

Udało nam się bezkosztowo przesunąć termin uruchomienia tego kredytu. To są 

pieniądze na pokrycie wydatków inwestycyjnych, więc jeżeli plan inwestycyjny uda się 

zrealizować to te pieniądze też skonsumujemy. A ze swojej strony uważam, że lepiej wziąć 

kredyt i dzisiaj go wydać niż przesuwać inwestycje, bo one po prostu szybciej drożeją niż 

koszt kredytu, a te są na razie dobre.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jakie są warunki tego kredytu i co nam grozi gdybyśmy teraz musieli następny kredyt brać, 

a tego byśmy nie wykorzystali, jakie byłyby następne, pani powiedziała, że będziemy  

musieli zaraz jeżeli nie weźmiemy tego to będziemy musieli negocjować nowe warunki.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest umowa z 2019 roku i w pierwotnej treści umowy powinniśmy byli uruchomić pełną 

kwotę do 2023 roku. Wiedzieliśmy, że możemy mieć z tym kłopot, dlatego podjęliśmy 

rozmowy z bankiem w połowie zeszłego roku, żeby przesunąć możliwość uruchomienia 

całego kredytu na 2024 rok. Bank zakomunikował, że obejmuje nas już taryfikator, wydaje 

się, że 0,1% od przesuniętej kwoty. Udało się wynegocjować, że nie obciążono nas 

kosztem, więc aneks nas nic nie kosztował. Warunki są takie, że ustalane jest 

oprocentowanie w momencie, kiedy jest uruchamiany kredyt, czyli to jest kwotowanie 

praktycznie, monitorujemy szczególnie na koniec roku po prostu każdego dnia dostajemy 

informacje jakie są warunki co do oprocentowania. Są dwie, właściwie trzy zalety kredytu 

z Europejskiego Banku Inwestycyjnego. Po pierwsze długość, czyli 25 lat. Z żadnego 

innego, komercyjnego banku nie jesteśmy w stanie takiego okresu otrzymać. Przez długi 

czas były dużo niższe marże od kredytu niż w bankach komercyjnych i trzecia rzecz nie 

obejmuje nas prawo zamówień publicznych, także możemy po prostu negocjować zakres 
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rzeczowy, dosyć swobodnie ustalać harmonogram uruchomienia. Więc to są takie 3 

największe cechy i zalety pozwalają nam uruchamiać ten kredyt. Jeśli chodzi o ustalanie 

warunków procentowych to my decydujemy czy bierzemy kwotę zmienną czy stałą i 

ustalamy na jaki czas przyjmujemy, zwykle przyjmujemy na 4-5 lat, zależy też jak się 

układają stopy procentowe. W 2020 roku połowę kredytów przenieśliśmy na stałą stopę 

co było dobrym pomysłem, niestety ten okres powoli się kończy, więc już będziemy 

przechodzić na zmienne, bo stałe stopy są dużo wyższe niż zmienne, a WIBOR spada, więc 

w tym względzie to będzie drożej, ale nie tak drogo jak stopa stała.      

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1907. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1907. (Opinia nr 71-02/588-09/2024) 

PUNKT – 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek – druk 

nr 1908. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.22.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: sytuacja podobna i kolejny kredyt, umowę podpisaliśmy w zeszłym roku na 

podstawie zgody Rady Miasta w październiku, podpisaliśmy umowę na 200 mln zł z 

założeniem, że całą kwotę uruchomimy w bieżącym roku. Przesunięcie poprzedniej 

wymowy powoduje, że w tym roku nie ma już takiego zapotrzebowania na kredyt stąd 

rozkładamy harmonogram uruchomienia tej kwoty na dwie raty w bieżącym roku 175 mln 

zł i przyszłym 25 mln zł. To myślę, że jest bardziej teoretyczny rozkład niż praktyczny, więc 

w tej chwili te dwie uchwały pokrywają nam kwotę planowanego długu w bieżącym roku i 

jak zawsze będziemy tak długo monitorować budżet aż dojdziemy do wniosku ile i z której 

umowy pociągniemy kredyt.     
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1908. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1908. (Opinia nr 71-02/589-10/2024) 

PUNKT – 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. – sprawa BRMG.0006.43.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: tylko budżet, bez Wieloletniej Prognozy Finansowej, nie wiem czy aż czy tylko 

zmiana dotycząca zwiększenia planu wydatków na wynagrodzenia we wszystkich 

jednostkach budżetowych miasta, w zakładzie budżetowym, instytucjach kultury, łącznie 

zabezpieczamy na podstawie tej uchwały 47 848 000 zł i ta kwota pokrywa regulację 

wynagrodzeń średnio ok 10%. Nominalnie staraliśmy się oscylować w kwocie 700 zł, czyli 

to jest ta kwota, o jaką wzrosła najniższa krajowa. Zależało nam na tym, żeby zapobiegać 

spłaszczeniom wynagrodzeń na poszczególnych stanowiskach pracy.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jakie to są placówki?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Wszystkie jednostki, jednostki społeczne, tą regulacją obejmujemy również pracowników 

administracji i obsługi we wszystkich placówkach oświatowych, plus instytucje kultury 

wymienione w uzasadnieniu.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak już jesteśmy przy budżecie na ten rok, pewnie nic się nie zadzieje w tym roku, ale na 

przyszły, z pani informacji jakie są proponowane zmiany co do finansowania samorządów, 

czy coś dobrego się szykuje? 
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Dostaliśmy informacje o zwiększeniu subwencji oświatowej i subwencji rozwojowej.   
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

W stosunku do tego co było?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, oświatowa pokrycie wzrostu wynagrodzeń 30%, czyli otrzymaliśmy zwiększenie 

subwencji oświatowej o 153 mln zł i Minister Finansów zdecydował o odmrożeniu czy 

uruchomieniu pierwszy raz w tym roku subwencji rozwojowej i wyliczona dla nas kwota 

to jest 45 mln zł.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To jest na bieżące wydatki, czy tylko na inwestycje?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Na bieżące. To jest dowolnie, my decydujemy, niemniej edukacja to jest studnia bez dna 

tak naprawdę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

A zmiana finansowa dla samych JST coś wiadomo, jakieś konsultacje się toczą?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Trwają konsultacje, spotkania u Ministra Finansów w ramach również spotkania ze 

Skarbnikami w ramach Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu, jakieś pierwsze propozycje 

co do nowego podziału PIT i CIT, ale też innego modelu ustalania subwencji dla 

samorządów.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

I to są korzystne propozycje?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Mamy takie zapewnienie, że zmiany zawsze spowodują zwiększenie dochodów własnych 

samorządów.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To bardzo dobre informacje pani Skarbnik. Bardzo się cieszę.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Już się nie mogę doczekać, chyba najbardziej się cieszę, bo coraz trudniej jest.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Myślę, że my wszyscy w mieście. Ustawa Metropolitalna chyba ruszyła, też troszkę 

pomoże.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ustawa Metropolitalna zapewnia finansowanie dla komunikacji, ale też dla Związku 

Metropolitalnego. Mam obawy, że również samorządy będą musiały coś od siebie 

dorzucić, bo ustawa to też reguluje, ale też pewne rzeczy, pewne zadania przejmie na 

siebie Metropolia, także zobaczymy.     

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1929. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1929. (Opinia nr 71-02/590-11/2024) 

PUNKT – 9 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Z korespondencji mamy sprawozdanie za 2023 r. z wysokości wynagrodzeń nauczycieli. 

Czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? Nie widzę.    

 
 

Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 16:40 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 

/-/ Krystian Kłos 
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